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Inhoudsopgave 
 
1. Inleiding 

 
Doelstelling van het rapport 
Begin september 2024 is stichting Netwerk gestart met de opdracht voor 16 uur/week ambulant 
jongerenwerk in de gemeente Opmeer. Deze opdracht wordt uitgevoerd door Irshaad Santoe en 
Casey Kerkhof. Met de gemeente is afgesproken om de eerste twee maanden te gebruiken om 
verkennend onderzoek te doen naar de specifieke situatie en context rond jongeren in de 
buitenruimte in Opmeer en kennis te maken met sleutelpartners en jongeren. In deze 
rapportage brengen we verslag uit van deze verkenning en doen we een voorstel voor nadere 
invulling van de opdracht.  
 
Aanpak van de inventarisatie 
Ten behoeve van de inventarisatie hebben onze twee jongerenwerkers 
kennismakingsgesprekken gevoerd met verschillende samenwerkingspartners, hebben zij een 
actieve bijdrage geleverd aan de bijeenkomsten die vanuit Link zijn georganiseerd en hebben zij 
ambulante rondes gelopen.  

 
2. Kennismaking met Samenwerkingspartners 

 
Overzicht van betrokken partners en hun rollen 
De jongerenwerkers hebben tot nu toe kennis gemaakt met de volgende samenwerkings-
partners:  
 
- Team OOV 
- Handhaving 
- Wijkteam 
- Opbouwwerker Wiebo Beenen 
- LINK 
- Brijderstichting 
- Stichting Buurtgezinnen 
 
Team OOV / Handhaving 
Het team OOV  en de handhavers Rene en Demelsa hebben hun beeld geschetst op het gebied 
van Jeugd & Veiligheid in de gemeente Opmeer. Zij hebben de ‘hotspots’ in de gemeente 
aangegeven als het gaat om overlast en uitgelegd wie ‘hotshots’ zijn.  
  
Wijkteam 
De jongerenwerkers hebben kennis gemaakt met het wijkteam, zodat korte lijntjes gelegd 
kunnen worden wanneer dat nodig is. Dit heeft inmiddels al geresulteerd in twee casussen die 
konden worden opgepakt. In beide gevallen ging het om jongeren met problematiek rond 
voortgezet onderwijs (in Hoorn). Eén van de jongeren zit op een school waar Casey jongeren-
werk in school doet en de andere casus wordt opgepakt met een collega jongerenwerker die op 
de school van de betreffende jongere actief is.  
Met het beleidsteam wordt nog een aparte afspraak gemaakt.  
 
Opbouwwerker Wiebo Beenen 
Opbouwwerker Wiebo Beenen heeft op hoofdlijnen uitgelegd hoe het reguliere jongerenwerk in 
Opmeer is georganiseerd. Er zijn eerste gesprekken gevoerd over op welke wijze het ambulante 



 

jongerenwerk kan aansluiten bij, en gebruik kan maken van, het reguliere jongerenwerk. Dit 
vraagt nog nadere uitwerking.  
  
LINK 
LINK heeft een opdracht gekregen van de gemeente Opmeer om onderzoek te doen naar de 
behoeften en mogelijkheden voor jongeren in de gemeente Opmeer. De jongerenwerkers 
hebben deelgenomen aan de twee bijeenkomsten die zij hebben georganiseerd. Een 
gezamenlijke ambulante ronde kon helaas niet doorgaan vanwege persoonlijke omstandigheden 
van de medewerker van LINK.  
 
Brijderstichting 
De jongerenwerkers hebben kennis gemaakt met Niels van de Brijder Stichting. Niels gaat 
voorlichting geven op basisscholen in Opmeer en wilde graag kennis maken. Naast Niels is er ook 
contact geweest met Jimmy. Dit is een medewerker van de Brijder Stichting die vaker met onze 
jongerenwerkers ambulant op pad gaat in Hoorn. Hij zal dit ook in Opmeer met ons doen.  
 
Stichting Buurtgezinnen 
De jongerenwerkers zijn benaderd door Corine van stichting Buurtgezinnen. Dit is een 
organisatie die de mogelijkheid biedt aan gezinnen die overbelast zijn om ondersteuning te 
krijgen van een ander gezin die de last kan meedragen door kinderen afentoe op te vangen. 
Afgesproken is dat we haar informeren als we gezinnen of kinderen tegenkomen die deze 
behoefte hebben.   

 
3. Resultaten van Informatiebijeenkomsten LINK 
  

 In het kader van de opdracht van LINK zijn twee bijeenkomsten georganiseerd. Eén voor 
volwassenen en organisaties en één voor jongeren.  

 
 Bijeenkomst volwassenen en organisaties 
 Deze bijeenkomst vond plaats op 23 september 2024. Er waren ongeveer 20 personen aanwezig, 

waaronder de wijkagent (Remco), handhaving en vertegenwoordigers van Pardoes en de Award. 
Met de aanwezige partijen werd geïnventariseerd wat partijen voor jongeren konden betekenen 
en waar overlast werd ervaren. Het beeld dat werd geschetst is dat er al heel veel is voor 
jongeren. Ook kregen wij de indruk dat er een negatieve beeldvorming bestaat rond bepaalde 
groepen jongeren die ontmoeten in de buitenruimte. Vooral als het gaat om drugsgebruik.   

 
 Bijeenkomst jongeren 
 Deze bijeenkomst vond plaats op 17 oktober 2024. Er waren slechts zes jongeren aanwezig. 2 

jongeren die door ons waren uitgenodigd tijdens eerdere ambulante rondes, 2 kinderen van de 
basisschool en 2 jonge dames uit de organisatie van Pardoes. De twee jongeren van de 
ambulante rondes gaven aan dat zij behoefte hadden aan een jongerencentrum (zij gaven ook 
aan dat ze uit Opmeer willen verhuizen). De twee kinderen gaven aan dat zij zich vermaken op 
een sportclub of thuis met vrienden. De twee meiden van Pardoes vinden het heel fijn in 
Opmeer. Zij hebben een vaste vriendengroep en werken bij Pardoes. 

 
Voor nadere informatie over de resultaten van beide bijeenkomsten verwijzen we u graag door 
naar de rapportage van LINK.  
 

4. Opgehaalde Informatie tijdens ambulante rondes 
 
De afgelopen 7 weken hebben de jongerenwerkers alle locaties bezocht die zijn aangegeven door 
team OOV en handhavers, en die werden benoemd in de bijeenkomst met bewoners en 



 

organisaties. De ambulante rondes vonden, verspreid over deze periode, plaats op alle dagen 
doordeweeks. Zowel in de namiddag als in de avond tot 23 uur.  Op veel van deze plekken 
werden geen jongeren aangetroffen. De komende periode zullen we ook in gaan zetten in de 
weekenden om te kijken of dat een ander beeld geeft. 
 
Op de volgende locaties hebben we wel jongeren getroffen:  
 
Parkeerplaats Jos Koelemeijer 
Hier treffen we een groep van ±10 jongeren aan in de leeftijd van 18 – 20 jaar. De jongens zijn 
rustig en goed aanspreekbaar. Ze zitten vaak in hun auto’s  en roken en blowen. Ze ruimen hun 
afval netjes op in de rode afvalbakken. Deze jongeren geven aan dat ze interesse hebben in een 
jongerencentrum waar ze kunnen chillen en poolen of aan sportactiviteiten in de zaal. Met deze 
groep hebben we contact via Instagram. 
 
Skatebaan De Weijver 
Hier troffen we vier jongvolwassenen aan van boven de 24 jaar. Dat is niet onze doelgroep. Ze 
waren aan het voordrinken. Zij gaven aan dat zij al eerder hebben deelgenomen aan het regulier 
jongerenwerk. Zij gaven aan dat veel oudere jongeren naar de sportbar in De Weijver gaan.    
 
Parkeerplaats achter de Etos 
Op deze locatie troffen we 5 jongeren in de leeftijd van leeftijd: 14 – 16 jaar. Eén meisje. Eén van 
de jongeren gaf aan dat er bij hem thuis het nodige speelt (o.a. verslaafde vader). Ook deze 
jongeren hebben interesse in een plek waar ze kunnen chillen. Een jongere gaf aan dat hij dan 
zelf wel de beveiliging wilde doen. Twee jongeren kwamen uit Obdam. Twee van deze jongeren 
zijn naar de bijeenkomst van LINK gekomen. 
 
Bonifatiusschool 
Hier troffen wij 4 meiden aan een jongen in de leeftijd van 12 t/m 16 jaar. Wij verbaasden ons 
over het late tijdstip waarop een 12-jarig meisje nog op straat was (23 uur) en het feit dat zij een 
relatie gehad bleek te hebben met de jongen van 16 jaar in de groep. Er werd gerookt. Met deze 
groep hebben we nu een whatsapp-groep en zij hebben de enquête van LINK ingevuld.  
 
In tegenstelling tot onze verwachtingen en op basis van de informatie die ons aanvankelijk was 
versterkt troffen wij geen jongeren aan op de parkeerplaats van de Albert Heijn en in de 
omgeving van de basisscholen De Adelaar en de Sint Wulfram.     

 
5. Constateringen 

 
Wij hebben in de afgelopen 7 weken de volgende constateringen gedaan:  
 
- Het beeld dat bij team OOV en Handhaving bestaat lijkt ernstiger dan dat wij in de praktijk 

hebben kunnen constateren. We hebben slechts een beperkt aantal groep jongeren 
aangetroffen en de problematiek die we hebben kunnen constateren is niet van hele 
ernstige aard. 

- De jongeren waarmee gesproken is geven aan dat zij zich wel veel vervelen en interesse 
hebben in een plek waar ze kunnen chillen of activiteiten waaraan ze deel kunnen nemen. Er 
wordt vooral ‘recreatief’ gerookt, gevaped en geblowd.  

- We vermoeden naar aanleiding van de kennismaking met de groep bij De Bonifatiusschool 
een behoefte aan specifiek meidenwerk. In het bijzonder voor jonge meiden op het gebied 
van identiteit, gezondheid, relaties en seksuele voorlichting. 

- We hebben geen armoedeproblematiek gesignaleerd. 



 

- We krijgen van de jongeren terug dat de aanpak met rode vuilnisbakken een goede aanpak is 
(dit zijn plekken waar ze mogen staan), maar dat ze daar dan niet weg moeten worden 
gestuurd. De jongeren hebben behoefte aan duidelijkheid over waar ze wel en niet mogen 
ontmoeten.  

- De jongeren die wij gesproken hebben geven aan dat ze moeite hebben met handhaver 
Rene, omdat hij hen onnodig veel lastig valt. Handhaver Demelsa lijkt wel goed te liggen bij 
de jongeren en makkelijker benaderbaar. Wij kunnen niet beoordelen in hoeverre deze 
houding van de jongeren terecht is of niet.  

- De huiskamer in De Schakel lijkt maar beperkt geschikt voor het ontvangen van jongeren, 
omdat het zich in een pand bevindt met oudere bewoners met een woning direct boven de 
huiskamer.  

 
6. Conclusies en aanbevelingen 

 
Na zeven weken komen wij tot de volgende conclusies:  
 
- De situatie qua jongerenoverlast en -problematiek lijkt vooralsnog (op basis van deze korte 

inventarisatie) niet zo groot als aanvankelijk ingeschat. 
- De jongeren die we hebben gesproken hebben weldegelijk een uitgesproken behoefte. Dit 

betreft vooral een plek (jongerencentrum) waar ze kunnen chillen en sportactiviteiten.  
- Er lijkt ook een niet uitgesproken behoefte, maar wel zichtbare, behoefte te zijn voor 

specifiek meidenwerk en voorlichting en/of educatie op het gebied van identiteit, 
gezondheid, relaties en seksuele voorlichting. 

- We ontvangen signalen dat meerdere jongeren problemen hebben op school (schooluitval of 
risico daarop).  

- Slechts een beperkt aantal jongeren hebben deelgenomen aan de bijeenkomst voor 
jongeren. 

 
Onze aanbevelingen zijn:  
 
- Positioneer de opdracht voor het ambulante jongerenwerk vanuit of dichtbij het reguliere 

jongerenwerk, zodat lijntjes kort zijn en samen opgetrokken kan worden. De eerste 
contacten hiervoor zijn al gelegd.  

- Als het rapport van LINK niet voldoende informatie oplevert, overweeg dan om het 
onderzoek naar de behoefte van jongeren nogmaals te doen. Maar dan vanuit het SJJO. Wij 
vermoeden dat zij een groter bereik hebben en een betrouwbaar beeld kunnen geven. 

- Onderzoek in samenspraak met het reguliere jongerenwerk en jongeren welke 
mogelijkheden er zijn om een plek te creëren waar jongeren zich welkom voelen, kunnen 
chillen en deelnemen aan activiteiten. Pardoes heeft die functie nu niet (meer). 

- Neem de tijd om via het ambulante jongerenwerk een vertrouwensrelatie op te bouwen met 
(groepen) jongeren die om welke reden dan ook de weg naar het reguliere jongerenwerk 
nog niet vinden. 

- Onderzoek de mogelijkheden van samenwerking tussen het (ambulante) jongerenwerk en 
leerplicht als het gaat om jongeren die te maken hebben met (het risico op) schooluitval.  

- Zet in op specifiek jongerenwerk en activiteiten op het gebied van identiteit, gezondheid, 
relaties en seksuele voorlichting. 


